

8<sup>ème</sup>

# GLOBAL FORUM ON HUMANITARIAN MEDICINE MARRAKECH 2012

jumelé avec le Forum des Compétences  
Médicales Marocaines du Monde

## MARRAKECH - Maroc - 28-31 Octobre 2012

### THÈMES PRINCIPAUX

- ◆ MÉDECINE HUMANITAIRE, COOPÉRATION ET TRANSFERT DES CONNAISSANCES NORD-SUD ET SUD-SUD.
- ◆ RÔLE DES ORGANISATIONS HUMANITAIRES INTERNATIONALES.
- ◆ TÉLÉMÉDECINE ET MÉDECINE HUMANITAIRE.
- ◆ ÉPIDÉMIOLOGIE ET PRÉVENTION DES MALADIES CARDIOVASCULAIRES.
- ◆ EXPÉRIENCES LOCALES DES ONG EN MÉDECINE HUMANITAIRE.
- ◆ RÔLE DES INDUSTRIES PHARMACEUTIQUES.



### Chers collègues, chers participants,

Le 8<sup>ème</sup> Global Forum on Humanitarian Medicine doit être l'aboutissement d'une réflexion majeure sur les différentes formes de la médecine humanitaire à travers le monde et doit réunir des intervenants de tous les horizons, aussi bien publics que privés, dans les domaines socio-médico-humanitaires. Il se doit aussi d'être un moment d'échanges et de partage des connaissances et d'expertises, afin de pouvoir se doter de toutes les stratégies d'interventions prometteuses et qui pourraient répondre efficacement aux multiples besoins des populations nécessiteuses.

Soulignons qu'à ce moment, plusieurs dizaines de conférencières et conférenciers provenant de nombreux pays des quatre continents, ont exprimé leur intérêt à participer à cet événement, lors du 7<sup>ème</sup> Global Forum qui s'est tenu en Juin 2011 à Genève.

Nul doute que la richesse des thèmes proposés va contribuer au réel intérêt à participer à l'évènement, intérêt qu'ont également manifesté, après le colloque des MEDECINS MAROCAINS DU MONDE de Juin 2011 à Paris, bon nombre de professionnels de la santé, de chercheurs, d'intervenants sociaux, de médecins, de pharmaciens, d'infirmières, d'industriels pharmaceutiques...

Cité impériale, Marrakech est une des principales villes du Maroc. Elle est la capitale du sud marocain et la perle touristique du Royaume.

Le comité d'organisation saura vous y accueillir et vous guider à travers ce joyau marocain.

#### Pr. Mhamed BENOMAR

Professeur à la Faculté de Médecine  
Président du 8<sup>ème</sup> GFHM  
E-mail : mhbenomar@hotmail.com

#### Pr. Afksendiyos KALANGOS

Médecin Chef de Service Chirurgie Cardio-vasculaire  
Président Fondateur du GFHM  
E-mail : Afksendiyos.Kalangos@hcuge.ch

Site web : [www.gfhm.ch](http://www.gfhm.ch)



8<sup>th</sup>

# GLOBAL FORUM ON HUMANITARIAN MEDICINE MARRAKESH 2012

In conjunction with the **World Forum of  
Moroccan Doctors**

## MARRAKESH - Morocco - October 28-31, 2012

### MAIN TOPICS

- ◆ HUMANITARIAN MEDICINE: COOPERATION AND SHARING OF KNOWLEDGE BETWEEN NORTHERN AND SOUTHERN HEMISPHERES
- ◆ ROLE OF INTERNATIONAL HUMANITARIAN ORGANIZATIONS
- ◆ TELEMEDICINE AND HUMANITARIAN MEDICINE
- ◆ EPIDEMIOLOGY AND PREVENTION OF CARDIOVASCULAR DISEASES
- ◆ LOCAL EXPERIENCES OF HUMANITARIAN MEDICINE NGO'S.
- ◆ ROLE OF THE PHARMACEUTICAL INDUSTRY



### Dear Colleagues and Participants,

The goal of the 8<sup>th</sup> Global Forum on Humanitarian Medicine is to discuss the different experiences of humanitarian medicine around the world, and to gather the input of professionals from different medical backgrounds (both from the private and public sectors).

It is meant to be a forum for the exchange of knowledge and expertise, to allow for promising strategic interventions that will meet the needs of disadvantaged populations.

During the previous forum in Geneva in 2011, we saw great enthusiasm among medical professionals from around the world to participate in this endeavor.

We invite you to send abstracts of your presentations, which reflect the conditions of the targeted populations from NGO's, private charitable organizations and universities.

During the June 2011 meeting in Paris of the World Forum of Moroccan Doctors, there was great interest expressed by various health professionals (physicians, researchers, pharmacists and nurses) as well as by social workers.

We welcome you to Marrakesh, one of the Imperial cities, capital of the Moroccan south and a major tourist attraction.

The organizing committee will gladly be your guide and help you to discover this Moroccan jewel.

**Pr. Mhamed BENOMAR, M.D.**  
Professor of Surgery  
President of the 8<sup>th</sup> GFHM  
E-mail : mhbenomar@hotmail.com

**Pr. Afksendyios KALANGOS, M.D., PhD**  
Division of Cardiovascular Surgery  
Founder & President of GFHM  
E-mail : Afksendyios.Kalangos@hcuge.ch

Site web : [www.gfhm.ch](http://www.gfhm.ch)



ABSTRACTS SUBMISSION : 1<sup>st</sup> february 2012 - 15 july 2012